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Formand Morten Holm-Nielsen bød velkommen til de fremmødte og forestod valg af dirigent.  

 
1. Valg af dirigent og mødesekretær 
Bueskydning Danmarks bestyrelses havde indstillet Tore Vilhelmsen til at være dirigent.  
Tore Vilhelmsen blev valgt uden modkandidater og med applaus. Der var ingen modsigelser, så Tore blev 
valgt som dirigent. 
Dirigenten konstaterede, at Forbundsmødet var lovligt indkaldt og beslutningsdygtigt og der var ingen 
bemærkninger hertil.  
Bueskydning Danmarks sekretariat var referenter (mødesekretær).  
 
 

2. Valg af 3 repræsentanter til stemme- og mandatudvalg 
Bueskydning Danmarks bestyrelse indstillede Rolf Lind, Svend Christensen og Jesper Lindstrøm Bech til 
stemme- og mandatudvalget. Der nævnte blev valgt uden modkandidater.  
 
Dirigenten konstaterede, at der var 119 stemmer til stede ud af i alt 156 mulige stemmer. Han 
orienterede om, at der således skal være 60 stemmer for at opnå et simpelt flertal og 79 stemmer til de 
valg, som kræver 2/3-dele stemmer for at blive vedtaget. 
 
 

Forbundsmødet suspenderes for overrækkelse af hædersbevisninger og priser 
 

• Ungdomspokalen tildeles til Niklas Bredal Bryld, Broby Bueskytteklub og Livia Hals Wieth-Knudsen, 
Lyngby Bueskyttelaug for deres flotte bronzemedalje ved Ungdoms EM 2024 i Mix U21 Compound.  

• Jubilæumspokalen tildeles til Oliver Øchkenholt, Københavns Bueskyttelaug for den flotte 
præstation til VM i 3D, og for titlen som verdensmester.  
Der blev uddelt tre bronzenåle til  

• Morten Caspersen, Køge Bueskyttelaug 

• Svend Christensen, Hillerød Bueskyttelaug 

• Roy Hansen, TIK Bueskydning.  
 

De fik alle tre bronzenålen for det gode og mangeårige arbejde, de har ydet som formænd for deres 
foreninger.  
 
Der blev uddelt en sølvnål til Hans Lassen for hans arbejde i Bueskydning Danmarks bestyrelse gennem de 
seneste 15 år og for hans mange år som formand i Sønderborg Bueskyttelaug.  
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Formand Morten Holm-Nielsen takkede på forbundets vegne alle modtagere af hædersbevisninger for 
deres indsats for bueskydning.  
 

Herefter blev forbundsmødet genoptaget. 
 
 

3. Optagelse af nye foreninger 
Bueskydning Danmark har siden sidste Forbundsmøde fået én ny forening. Det er foreningen, Frøbjerg 3D 
Buebane. Det er en forening, som skal drive og drifte vores tidligere 3D Forbundsbane i Frøbjerg.  
Forbundsmødet godkendte optagelsen uden bemærkninger.  
 
 

4. Aflæggelse af beretninger (Aflægges samlet) 
4.1 Bestyrelsens beretning v/ formanden 
4.2 Lovudvalgets beretning 
4.3 Dommerudvalgets beretning 
4.4 Eventuelle andre udvalgsberetninger 
 
 

Dirigenten og Bueskydning Danmarks bestyrelse anbefaler, at spørgsmål til beretningerne tages under 
punkt 5, i det punkt 4 og 5 hænger sammen. Hermed er der ikke emner, som bliver diskuteres to gange. 
Det var der ingen indvendinger imod. 
 

Bueskydning Danmarks formand, Morten Holm-Nielsen, startede med at introducere sig selv for dem, 
som ikke kendte ham. Herefter nævnes medlemmer af bestyrelsen, medlemmerne af de forskellige udvalg 
og de ansatte.  
 

 
Bueskydning Danmarks bestyrelse: 

• Morten Holm-Nielsen, formand 

• Jan Jager, næstformand 

• Eva Kartholm, økonomiansvarlig 

• Gunhild Brynning, eliteansvarlig 

• Hans Lassen, breddeansvarlig 

• Kenneth Stick, bestyrelsesmedlem 

• Claus Andersen, bestyrelsesmedlem 

• Bjarne Strandby, bestyrelsesmedlem 

• Peter Bundsgaard, 1. suppleant 

• Brian Mühldorff, 2. suppleant 
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Bueskydning Danmarks Dommerudvalg: 
• Klaus Lykkebæk, formand for Dommerudvalget 

• Steen Hansen, formand for dommerne i Vestdanmark 

• Dan Hansen, formand for dommerne i Østdanmark 
 

Bueskydning Danmarks Lovudvalg: 

• Klaus Lykkebæk, formand for Lovudvalget 
• Bjarne Strandby, lovudvalgsmedlem 

• Lis Lassen, udtrådt 

 
Klaus Lykkebæk var forhindret i at deltage i forbundsmødet, da han skulle undervise på World Archerys 
dommerkursus for internationale dommere. 
 
Amatør- og Ordensudvalget: 

• Michael Søemod, formand for Amatør- og Ordensudvalget 

• Gro Andersen, medlem 

• Karsten Weikop, medlem 

• Tore Bjarnarson, 1. suppleant 
 

Funktionæransatte i Bueskydning Danmark: 
• Kenn Romme, sport- og udviklingschef 
• Isabella Halvorsen, udviklingskonsulent 

• Emma Buus Nielsen, administrativ medarbejder 

• Phillip Holck, projektmedarbejder – stopper pr. 1. april 2025 

• Niels Dall, skivelandstræner 

• David Hauge, 3D landstræner 
 

Timeansatte på talentcentre: 
• Martin Damsbo, talenttræner på Talentcenter Taastrup 

• Mikkel Berrig, talenttræner på Talentcenter Taastrup 

• Patrick Laursen, talenttræner på Talentcenter Syd 

• Bjarne Laursen, talenttræner på Talentcenter Silkeborg 

• Anne Marie Wulff Laursen, talenttræner på Talentcenter Aalborg 

• Christian Brynning, talenttræner på Talentcenter Aalborg 
 

Timeansatte instruktører til trænerkurserne: 
• Rasmus Fogt, instruktør på 1-2 Træner, Grundtræner og Kandidattræner 

• Michael Egestad, instruktør på 1-2 Træner 

• Finn Larsen, instruktør på 1-2 Træner, Grundtræner og Kandidattræner 

• Søren Ringgaard, instruktør på 1-2 Træner, Grundtræner og Kandidattræner 

• Christian Brynning, instruktør på 1-2 Træner, Grundtræner og Kandidattræner 
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Timeansatte instruktører på Teknikskolerne: 

• Rasmus Brynning, instruktør på Teknikskole 1 og Teknikskole 2 

• Tobias Duus, instruktør på Teknikskole 1 og Teknikskole 2 

 
Efter præsentationen af bestyrelsesmedlemmer, frivillige og ansatte i forbundet satte Morten Holm-
Nielsen ord på de beretninger, som var udsendt forud fra mødet. De udsendte beretninger kan læses her. 
 
2024 var et godt år for dansk bueskydning med mange gode resultater på både seniorlandsholdene og 
ungdomslandet. I den forbindelse vil Bueskydning Danmark gerne takke alle skytter, som er på 
landsholdene eller repræsenterer Danmark ved internationale skydninger.  
 
Morten giver ordet videre til Gunhild Brynning. 
 
 
Den eliteansvarliges beretning 
Der er mange danske foreninger og skytter, som tager ud til internationale stævner, hvilket er rigtig godt. 
Her er opfordringen til at heppe på og støtte alle danske skytter, især skal der kun skrives og tales godt 
om disse skytter, da en negativ dialog ikke gavner nogen hverken personligt eller konkurrencemæssigt. Vi 
skal være glade og stolte over disse danske skytter, som viser Danmark frem - også selvom man er uenig 
med beslutningen. 
 
Gunhild har brugt det senest år, siden sidste Forbundsmøde, hvor hun blev valgt ind som Eliteansvarlig i 
Bueskydning Danmarks bestyrelse, på at afholde mange møder angående udtagelsesprocesser. 
 
Desuden om elitestrategi ift. hvad det vil sige at være på et landshold, hvad man som landsholdsskytte 
kan forvente og om man kan få skabt et hold på 3D landsholdet.  
 
Indtil nu har det været en kort proces fra at blive udtaget til 3D landsholdet til at skulle afsted med 
landsholdet. Denne proces er nu ændret, så man som minimum er en del af 3D landsholdsholdet i en 
toårig periode. 
 
Talentarbejdet på skivedelen fungerer godt. Alle fire talentcentre er næsten fuldt optaget. Dog arbejdes 
der på at få skabt en satsning for skytter over 21 år, som ikke er klar til seniorlandsholdene, men er blevet 
for gamle til talentcentrene. 
 
Der arbejdes på at skabe en større landsholdstrup og få truppen til at arbejde godt sammen. Der bliver 
også kigget på, hvilke vilkår Bueskydning Danmark kan tilbyde de skytter, som ikke træner på 
landholdscentret i Brøndby.  
 
Elitestrategien er ikke blevet udgivet, da Bueskydning Danmark afventer, hvad der sker den 9. april, hvor 
det bliver offentliggjort, hvorvidt bueskydning får et ekstra sæt medaljer til OL. Dette vil spille en stor rolle 

https://bueskydningdanmark.dk/wp-content/uploads/2025/03/2025-Forbundsmoede-Bueskydning-Danmark-dagsorden.pdf


 
 

 
 
 
  
 

 
 

 

Forbundsmøde 2025      Side 6 af 17 
 

for dansk bueskydning. Her håber Bueskydning Danmark selvfølgelig på, at compound kommer på OL 
programmet. 
 
Betalingsproces for deltagelse i internationale landsholdsstævner er ændret, så betalingen nu skal ske 
inden man tager afsted med landsholdet. 
 
I år ser 3D landsholdet frem imod EM, seniorskivelandsholdet imod VM og ungdomsskivelandsholdet 
imod UVM. 
 
Gunhild giver ordret tilbage til Morten Holm-Nielsen. 
 
 
Strategi 2026-2029 
Morten kan meddele, at der er kommet en større tilslutning til Bueskydning Danmarks aktiviteter, hvilket 
er rigtig positivt. På trods af at de frivillige ude i foreninger føler sig presset i deres opgaver og 
koordinering ude i foreningerne. 
 
Bueskydning Danmark er lige nu i gang med en strategiproces med DIF for 2026-2029. Bueskydning 

Danmark har sat følgende overordnede ord på formålet med den kommende strategi: 

Vi vil være ét forbund for alle bueskytter  

Bueskydning Danmark skal være førende indenfor bueskydning i Danmark. Vi skal bevare vores høje 
standart inden for vidensområderne; sikkerhed og regler, træningslære og afvikling af konkurrencer. 
Vi skal kunne tilbyde bueskydning til alle niveauer, og kunne vise og en klar vej, samt understøtte de 
skytter som ønsker at dygtiggøre sig imod eliteskydning. Vi skal være omstillingsparate, og tage nye 
initiativer og nye målgrupper ind i forbundet. Vi skal engagere de skytter som ønsker fællesskabet, og 
de skytter som finder motivation i det autonome medlemskab via tilbud som, gør bueskydning 
relevant og nærværende. 
 
Det har ført til fire spor;  

• Frivillighed,  

• Børn & Unge,  

• Talent & Elite og  

• DIF Soldaterprojekt.  
 
For de fire spor har DIF tildelt Bueskydning Danmark ca. 1,2 mio. kr. pr. år i strategiperioden 2026-2029. 
 
Morten giver ordret til Kenn Romme. 
 
Kenn giver status på DIF-strategien 2026-2029 i forhold til, hvad processen har været indtil nu, samt hvad 
vi mangler. Kenn opsummerer, hvad der kom ud af idécaféerne til Formandsmødet, hvor alle deltagere 
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kom med forslag og idéer til, hvad de fire spor skal indeholde. Desuden blev en hilsen fra DIF 
Soldaterprojekt vist til de fremmødte.  
 
Til sidst sluttede Kenn af med at nævne, at Bueskydning Danmark lige nu befinder sig i 
konkretiseringsfasen i forhold til strategiprocessen, hvor strategien med tiltagene skal sendes til DIF 
senest slut april, hvorefter strategien skal godkendes i DIF´s bestyrelse på et bestyrelsesmøde i maj. 
 
Kenn giver ordret tilbage til Morten Holm-Nielsen. 

 

 

Budget 2025 

Morten nævner budgettet og overvejelserne omkring udvikling eller afvikling af Bueskydning Danmark. 

Morten forklarer, at det ikke var meningen at skabe en trussel ved at skrive, at de fleste 
bestyrelsesmedlemmer vil trække sig hvis der ikke på forbundsmødet var opbakning til at udvikle 
bueskydning. Det var ment som en mulighed for, at medlemmerne kunne nå at opstille kandidater, hvis 
de ville en anden retning. Det var ikke meningen, at det skulle tages som en trussel.  
 
Morten tror på, at stævnegebyr er det rigtige for Bueskydning Danmarks økonomi for at dække de 

omkostninger, forbundet har i forbindelse med stævner på omkring 210.000 kr. Men kommer der andre 

forslag til, hvordan vi rejser de 210.000 kr., så er Morten og resten af bestyrelsen åben for dette. 

Indtægterne i forbundet skal dog øges, da yderligere nedskæringer vil betyde en afvikling af forbundet. 

 
Til sidst sluttede Morten af med at takke alle for de samtaler og inputs, som han har haft og fået ude ved 
forskellige stævner. Der har været en god dialog med en ordentlig tone. Tak til alle frivillige i dansk 
bueskydning. 
 
Dirigenten nævner, at beretningerne ikke skal diskuteres, men blot tages til efterretning. 
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5. Regnskab, økonomiansvarlige forelægger: 
 
5.1 Forelæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse 
 
Eva Kartholm startede med at fremlægge de indtægter, som Bueskydning Danmark har haft i 2024. 
Indtægterne var samlet set ca. 0,5 mio. kr. højere end budgetteret. Det skyldes en ændring i 
regnskabspraksis. Revisionen havde et ønske om at kunne følge pengestrømmen, når Bueskydning 
Danmark lægger ud for skytters internationale deltagelse og efterfølgende opkræver skytterne. Derfor ser 
det ud til, at Bueskydning Danmark har haft en stor indtægt angående landsholdene, men Eva gjorde 
opmærksom på, at vi har en tilsvarende udgift. Dette er også glædende ved WA stævneafgift, hvor vi 
ligeledes skal vise pengestrømmen. 

 
Resultatopgørelsen ender med et overskud på 60.000 kr. Mens budgettet viste et underskud på 280.000 
kr. Balancen kan være lidt svær at forstå, men dette skyldes, at initativpuljeprojektets penge ligger i 
balancen sidste år. 
Du kan se årsrapporten for 2024 her. 

 
Dirigenten spørger om der er nogle indvendinger til regnskabet, hvilket der ikke var. Hermed blev 
regnskabet for 2024 godkendt.  
 

5.2  Fastsættelse af kontingent til forbundet 
5.3 Budgetforslag for indeværende regnskabsår til eventuel revidering og næstkommende års budget 

til godkendelse 

 
 

Idet fastsættelse af kontingent og budgettet hænger sammen, så tages kontingentfastsættelse i 
forbindelse med fremlæggelsen af budgettet for 2025. 
 
Eva Kartholm fremlægger budgettet og gennemgår i detaljer indtægter og udgifter for Bueskydning 
Danmark. Du kan se Bueskydning Danmarks budgetforslag her. 
 
Noget af det, som Eva gik i dybden med, var hvilke indtægter Bueskydning Danmark får fra DIF. 
Indtægterne fra DIF kan ses i tabellen. 
 
 

Indtægt Beløb Fra hvem Bruges til 

Grundstøtte 770.000 DIF Driften af forbundet (faste omkostninger) 

Strategispor 1 480.000 DIF Fastholdelse af nye skytter  
primært børn og unge 

https://bueskydningdanmark.dk/wp-content/uploads/2025/03/Bueskydning-Danmark-Aarsrapport-2024.pdf.pdf
https://bueskydningdanmark.dk/wp-content/uploads/2025/03/2025-Forbundsmoede-Bueskydning-Danmark-dagsorden.pdf
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Strategispor 2 275.000 DIF Rekruttering af nye skytter  
Primært børn og unge 

Strategispor 3 170.000 DIF Soldaterprojekt 

Strategispor 4 250.000 DIF Talent og elite  

Indeksregulering 
af strategistøtten 

108.000 DIF Udjævning af inflations-stigning fra 2022-2025 

    

Projektmidler 150.000 DIF Ekstraordinært projekt vedrørende udvikling af 
bueskydning. Slutter i foråret 2025.  

Skole-OL 180.000 DIF Afvikling af Skole-OL aktiviteter 

 
I forbindelse med ovenstående kunne Eva også fortælle, at nogle af pengene fra DIF er øremærket til 
bestemte opgaver, herunder løn til nogle medarbejdere. Det er indtægter som bortfalder, hvis man ikke 
gennemfører aktiviteterne, og det gør det vanskeligt at spare på de aktiviteter, som har direkte 
sammenhæng med strategimidlerne.  

 

• Skivelandstræner er 100 % finansieret af Bueskydning Danmark 
• Administrativ medarbejder er 20 % finansieret af DIF og 80% af Bueskydning Danmark 
• Sports- og udviklingschef er 60 % finansieret af DIF og 40% af Bueskydning Danmark 
• Udviklingskonsulent er 100 % finansieret af DIF  
• Projektkonsulent (til 1. april 2025) er 100 % finansieret af DIF 
• 3D landstræner er 100 % finansieret af DIF 

 
Udover dette var andre vigtige punkter, at indtægterne for Bueskydning Danmark øges via en 50% 
stigning for brugerbetalingen vedrørende Teknikskolerne og Buecamps samt forslag til en stigning i  
indtægt ved at indføre et stævnegebyr på 70 kr. pr. skytte. Desuden en stigning af ungdomskontingentet 
på 55 kr. i 2026 og 55 kr. i 2027, sådan at der betales samme kontingent for ungdomsskytter som for 
voksne.  
 
Der er et ønske om at udvikle Bueskydning Danmark og ikke afvikle Bueskydning Danmark. Dette skal 
ske ved at øge indtægterne i Bueskydning Danmark i stedet for at skære ned på udgifterne. Der er skåret 
så meget ned på udgifterne, som det er muligt for fortsat at kunne udvikle forbundet. 
 
Der blev nu åbnet for spørgsmål og diskussion om budgettet for 2025. 
 
Teknikskoler 
Der blev spurgt ind til om en stigning på 50% for Teknikskole ikke er meget. Det vil sige, at Teknikskolerne 
koster 1.125 kr. for 3x2,5 time. Hvad får man for de penge, man betaler for teknikskolen?  
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For de 1.125 kr. betaler deltagerne for en timeløn til en forberedt landsholdsskytte, som har god tid til 
hver enkelt kursist, elastikbånd, lidt forplejning til hver kursusdag, lån af lokale og evt. Kørsel til 
instruktøren. 
 
Medlemsindberetning i medlemssystem 
I Bueskydning Danmarks nyhedsbrev har der i nogle måneder nu været fokus på, at foreninger skal huske 
at indberette ALLE deres medlemmer i medlemssystemet. I forhold til dette bliver der spurgt ind til, om 
det er noget Bueskydning Danmark, er opmærksom på samt hvordan man kan forhindre, at foreningerne 
snyder. Kan man eksempelvis få hver forening til at indsende deres medlemsoversigt efter afholdt 
generalforsamling i den enkelte forening? Hvis ikke man indberetter alle, så burde der være en 
konsekvens.  
Formanden svarede, at Bueskydning Danmark er opmærksom på, at nogle foreninger snyder, men det er 
svært at holde øje med. Bueskydning Danmark har haft kontaktet nogle stykker, som også har rettet ind.  
Det er lidt underligt, at når der laves medlemsregistrering til kommunen, er der en tendens til, at 
foreningerne tilmelder mange/alle aktive skytter for at få tilskud, men når der skal indberettes til 
Bueskydning Danmark, indberetter nogle foreninger færre medlemmer for at spare penge, hvilket er 
ærgerligt. Det er at snyde fællesskabet. 
 
Det nævnes, at bueforeningerne skal til at se i øjnene, at det skal være meget dyrere at gå til bueskydning 
end det er lige nu. Foreningerne skal indse, at det skal koste mere for medlemmerne at være medlem i en 
forening. Der sammenlignes med, hvad det eksempelvis koster at gå til fodbold eller tennis, hvor disse 
foreninger i øvrigt ofte har færre udgifter, fordi kommunen eksempelvis betaler nye mål/net osv. 
Bueskydning skal op på et niveau, der matcher andre sportsgrene. 
 
Udvikling eller afvikling af Bueskydning Danmark 
Nogle stillede spørgsmålstegn til Bueskydning Danmarks berettigelse som specialforbund i DIF, og hvad 
kerneydelsen i et forbund under DIF er? Her mente nogle, at berettigelse er på baggrund af 
konkurrenceaktiviteter og stævneaktiviteter. Er problemstillingen vedrørende manglende indtægter eller  
“dårlig” økonomi først blevet et problem nu? Det ses jo, at der var budgetteret med et underskud på 
350.000. kr. i 2024. Det menes, at bestyrelsen ikke har været villige til at se på andre løsninger for at øge 
indtægterne end at lave et forslag til et stævnegebyr på 70 kr. 
 
I forhold til udvikling eller afvikling, hvor Bueskydning Danmarks bestyrelse ønsker at øge indtægterne for 
at kunne udvikle forbundet, sætter nogle spørgsmålstegn ved, om Bueskydning Danmark har skåret i de 
rigtige udgifter. Har bestyrelsen set på udgiften til lønninger til ansatte? Har Bueskydning Danmark set på 
antallet af ansatte, samt om de ansatte besidder de rette kompetencer? Bestyrelsen menes ikke at have 
justeret hensigtsmæssigt i udgifterne, og det nu vil gå ud over frivillige ildsjæle ved at indføre et 
stævnegebyr. Det er en dræbende og afviklende løsning med stævnegebyret. 
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Forbundet udvikles via stævner og ikke gennem klubudvikling. Hvad fastholder medlemmerne i sporten? 
Har bestyrelsen gjort det godt ok? 
 
Der er mange tilbud til bredden, og derfor skal det ikke gå udover eliten med et stævnegebyr. Det 
påpeges, at der også er rigtige mange breddeskytter til diverse stævner. Så et stævnegebyr vil ikke kun 
ramme eliten, men også bredden. 
 
Bueskydning Danmark prioriterer bredden og eliten lige meget. 
 
Gunhild Brynning bakker op om stævnegebyret. Det vil påvirke eliten, idet det vil blive dyrere for eliten, 
hvis ikke der kommer flere indtægter i Bueskydning Danmark. Gunhild træder ud af Bueskydning 
Danmarks bestyrelse, hvis en budgetændring med øget indtægter ikke bliver stemt igennem.   
 
Morten Holm-Nielsen nævner, at der har været kigget på omkostningerne også til personalet. Dog mener 
Morten, at der er det rette antal ansatte til det, som der ønskes, at Bueskydning Danmark skal varetage 
samt for at udvikle forbundet. 
 
Flere foreninger er imod et stævnegebyr, og mener, at det vil være ødelæggende for stævneaktiviteten og 
bueskydning i Danmark generelt. Nogle fortæller, hvordan stævnerne har haft betydning for sine 
præstationer internationalt. Eksempelvis ingen verdensmester uden deltagelse i de mange lokale danske 
stævner. Selvom der er brugt omkring 35.000 kr. fra egen lomme sidste år på bueskydning ifm. stævner 
mm.  
 
Nogle nævner, at et stævnegebyr kan blive til rigtig mange penge på et år, hvilket er urimeligt at pålægge 
stævneaktive medlemmer. Flere støtter op om vigtigheden i at få børn og unge ud til stævner for at kunne 
udvikle sig og skabe gode internationale præstationer. Et stævnegebyr kan påvirke stævnedeltagelse, 
hvilket er skidt, når man ønsker at børn og unge kommer ud til deres første stævner og hermed bliver ved 
med at være stævneaktive. 
 
For nogle foreninger føles diskussionen om øget indtægter, som en kamp mellem medlemmerne og 
Bueskydning Danmarks bestyrelse. Retorikken omkring “trusler” om at gå af, hvis et budget med en øget 
indtægt ikke bliver stemt igennem, har ikke skabt en bedre relation mellem medlemmerne og 
Bueskydning Danmarks bestyrelse. Det at være en del af et forbund betyder fællesskab, og at der er 
nogen, der hjælper én med at komme videre. Dette forsvinder, hvis der kommer brugerbetaling, idet 
foreninger ikke har brug for Bueskydning Danmark, hvis der kommer brugerbetaling.  
 
Dog er det heller ikke et stort ja til at hæve kontingentbetalingen, men trods alt mere åbenhed overfor 
kontingentstigning end brugerbetaling. Hvorfor skal foreninger være medlem af Bueskydning Danmark 
samt betale til Bueskydning Danmark? 
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Morten Holm-Nielsen forsvarer stævnegebyret fremfor kontingentstigning med, at det frygtes, at 
foreninger melder sig ud/ikke indberetter alle medlemmer, fordi kontingentet er for dyrt. Dem der ikke 
skyder stævner, er ikke lige så tunge omkostningsmæssigt for Bueskydning Danmark, som dem der gør, 
hvorfor et stævnegebyr er den bedste løsning. Morten tror stadig på, at der vil være mange deltagere til 
stævnerne. 
 
I Aarhus Bueskyttelaug er det også blevet diskuteret, hvad et stævnegebyr vil betyde i deres forening. 
Aarhus Bueskyttelaug vil dække gebyret for stævner for de stævneaktive skytter. Flere nævnte, at det vil 
være svært for mindre foreninger at gøre det samme som Aarhus Bueskyttelaug. For en forening med 
meget få medlemmer og dermed få indtægter via medlemskontingent er det ikke muligt at dække 
omkostningerne til et stævnegebyr for alle stævneaktive medlemmer. 
I den forbindelse nævnes det, at nogle foreninger vil skulle bruge rigtig mange penge på stævnegebyr, da 
de er en meget stævneaktiv forening i modsætning til Aarhus Bueskyttelaug, som er en meget stor 
forening, men ikke er særlig stævneaktive.  
 
Der bliver spurgt ind til om stævnegebyret og underskud i budgettet kan laves om, hvis økonomien lige 
pludselig bliver meget bedre i Bueskydning Danmark. Det er fleksibelt, når det er i budgettet. Det kan 
sagtens nedsættes efter et par år. 
 
Løsningsforslag 
Køge Bueskyttelaug stillede et løsningsforslag til budgetændring, som lyder på en kontingentstigning på 
100 kr. i stedet for et stævnegebyr.  
 
Kenneth Stick fra Bueskydning Danmarks bestyrelse er imod resten af bestyrelsens forslag om at lave et 
stævnegebyr, da det er at afvikle forbundet. Hvis det bliver stemt igennem, forlader han bestyrelsen.  
Han forslår, at man i stedet for at ansatte én ny til projektarbejde, så skal projektet arbejdet klares af de 
nuværende ansatte. Yderligere skal man se på, hvad forbundet skal lave og hvilke opgaver foreningerne 
selv skal klare. Dette kræver flere frivillige kræfter, hvor også Kenneth selv er klar til at stå til rådighed. 
Herudover ønsker han flere stævner, flere fælles træninger samt at gøre noget mere for skytterne.  
 
Skole OL 
Der var spørgsmål til Skole OL i forhold til hvad man får ud af at være med i Skole OL. Får foreningerne nye 
medlemmer ud af at være med i Skole OL? De foreninger som er og har været med i Skole OL nævner, at 
de ikke nødvendigvis har fået nye medlemmer, men de har fået en kontakt og et samarbejde til skolerne. 
Yderligere har de skabt et kendskab til foreningen i lokalområdet. Dette tager tid, stædighed og 
ihærdighed, men der er det hele værd. Efter deltagelse i Skole OL er en forening også blevet kontaktet af 
skoler, der efterspørger bueskydning til forskellige arrangementer. 
Andre nævner at Skole OL er fint, da Bueskydning Danmark skal støtte op om DIF’s initiativer og viser, at vi 
vil samarbejde. Vi skal ikke droppe aktiviteter, som vi allerede er en del af, og vi skal passe på med at 
lukke for mange døre til DIF, da det er en vigtig relation at bevare.  Flere nævner, at Skole OL er noget 
Bueskydning Danmark skal holde fast i. 
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Hvordan opkræves et evt. stævnegebyr? 
Der blev spurgt ind til, hvordan stævnegebyret skal betales, hvis det stemmes igennem. Er det skytterne, 
som betaler stævnegebyr til Bueskydning Danmark eller er det stævnearrangøren, som betaler til 
Bueskydning Danmark? Svaret fra bestyrelsen er, at det er stævnearrangøren, som skal indbetale til 
Bueskydning Danmark. Ved indsendelse af stævnerapporten kan Bueskydning Danmark se, hvor mange, 
der har deltaget i stævnet. Det er så op til stævnearrangøren i forhold til hvilken pris deltagerne skal 
betale for at deltage i stævnet. 
 
God tone til de frivillige kræfter 
Flere personer vil også lige sige tak til Bueskydning Danmarks bestyrelse og det frivillige arbejde, de gør 
for dansk bueskydning samt inkludering af foreningerne og lytter til medlemmerne idéer. Det er vigtigt, 
uanset hvad vi mener at respektere hinandens frivillige indsats. Der er mange følelser omkring, hvordan 
Bueskydning Danmark kan øge sine indtægter, men man skal huske på, at ingen gør dette i en ond 
mening. Det er et fælles problem, som vi i fællesskab skal løse og fællesskabet skal beslutte.  
 
Der efterspørges om at gennemsigtiggøre i budgettet, hvad tilskuddet fra DIF går til. 
 
Ændringsforslag 
Flere foreninger støtter op om Køge Bueskyttelaugs forslag om at hæve kontingentbetaling med 100 kr.  
 
Alternativt foreslog Broby Bueskytteklub, at medlemskontingentet stiger med 50 kr. pr. medlem og et 
stævnegebyr 35 kr.  
 
Et andet alternativ kommer Traditionel Buejæger 3D med på en kontingentforøgelse på 200 kr. Nogle 
støtter også op om bestyrelsens budgetændringsforslaget.   
 
Bueskydning Danmarks bestyrelse trækker sig tilbage for at diskutere mulige ændringsforslag til 
budgettet. 
 

Ændringsforslag til budget: 
En kontingentstigning på 100 kr. pr. år for alle medlemmer. Det vil betyde for 2025 en stigning på 50 kr., 
da stigningen først opkræves fra den 1. juli. 
For medlemmer under 18 år. stiger kontingentet yderligere pr. år med 55 kr. i 2026 og 2027.Så fra 2027 
betaler alle medlemmer samme kontingent 
 
Det oprindelige forslag: Der kommer et stævnegebyr på stævnedeltagelse på 70 kr. 
 

Dirigenten satte ændringsforslaget til skriftlig afstemning og understregede, at han med afsæt i de 
samlede drøftelser sætter budget og ændringsforslag til afstemning under et. Altså at man ved 
godkendelse af budgettet også godkender ovenstående kontingentforslag.  
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Ændringsforslaget fik 109 stemmer og blev derfor vedtaget. Ændringen træder i kraft d. 01.07.2025  
 
 

 

6. Behandling af indkomne forslag 

Fra Kenneth Stick sættes der spørgsmålstegn ved om de fleste ændringsforslag er reelle 
lovændringsforslag, men blot er et ønske til ændringer i lovkomplekset. Der er ikke et konkret eksempel 
på, hvad loven er nu til hvad det skal ændres til. 
 
Dirigenten nævner, at det kan tages til efterretning til næste forbundsmøde, når der skal indleveres 
lovændringsforslag. Men der vil stadig blive stemt om alle lovændringsforslagene. 
Du kan se lovændringsforslagene her. 
 
 
Lovforslag A fra Silkeborg:  
Forslaget blev vedtaget med simpelt flertal. 

 

 

Lovforslag B fra Broby: 
Forslaget blev vedtaget med simpelt flertal.  
 

 
Lovforslag C fra Køge: 
Forslaget blev vedtaget med simpelt flertal. 
 

 

Lovforslag D fra Bueskydning Danmark:  
Forslaget blev vedtaget med 2/3-deleflertal. 
 

 

Lovforslag E fra Morten Fullerton: 
Forslaget skal ses som en inspiration til World Archery (WA) og ikke et konkret lovændringsforslag til WA-
kongressen, som afholdes i forbindelse med VM i Korea. 
Forslaget er vedtaget. Bestyrelsen arbejder videre med en henvendelse.  
 

 

Lovforslag F1 fra bestyrelsen og F2 fra Arcus: 
Der var afgivet 118 stemmer. Forslag F1 fik 12 stemmer, Forslag F2 fik 78 stemmer og 28 stemmer var 
blanke.  
Forslag F2 blev vedtaget med simpelt flertal.   
 
 
Alle vedtaget lovændringer træder i kraft d. 01.10.2025  

https://bueskydningdanmark.dk/wp-content/uploads/2025/03/2025-Forbundsmoede-Bueskydning-Danmark-dagsorden.pdf
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7. Valg til forbundets bestyrelse: 
Forbundets formand 

− Morten Holm-Nielsen genopstiller og er valgt uden modkandidater.  
 
Forbundets økonomiansvarlig 

− Eva Kartholm genopstiller og er valgt uden modkandidater. 
 
Medlem med ansvar for den sportslige breddeledelse 

− Torben Hviid Madsen opstilles af Bueskydning Danmarks bestyrelse og er valgt uden 
modkandidater. 

 
1 Bestyrelsesmedlem 

− Claus Andersen genopstiller og er valgt uden modkandidater. 
 
2 Bestyrelsesmedlem 

− Bjarne Strandby genopstiller og er valgt uden modkandidater. 
 
1. Suppleant 

− Peter Bundgaard genopstiller og er valgt uden modkandidater. 
 
2. Suppleant 

− Brian Mühldorff genopstiller og er valgt uden modkandidater. 

 
8. Valg af nedsatte udvalg: 
Lovudvalgets formand 

− Klaus Lykkebæk genopstiller og indstilles af Bueskydning Danmarks bestyrelse 

− Kenneth Stick indstilles af Arcus  
Der var afgivet 119 stemmer. Kenneth Stick har fået 67 stemmer og Klaus Lykkebæk har fået 52 stemmer. 
Ved simpelt flertal blev Kenneth Stick valgt til Lovudvalgsformand.  
 
Dommerudvalgets formand 

− Klaus Lykkebæk indstilles af dommerne 

− Kenneth Stick indstilles af Arcus 
Der var afgivet 118 stemmer. Kenneth Stick fik 58 stemmer og Klaus Lykkebæk fik 60 stemmer. 
Ved simpelt flertal blev Klaus Lykkebæk valgt til Dommerudvalgsformand, 

 
1 medlem af amatør- og ordensudvalget (3 år)  
Tomas Jensen indstilles af Bueskydning Danmarks bestyrelse. Tomas vælges uden modkandidater.  

 
1 suppleant til amatør- og ordensudvalget (2år) 
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Niels Høg Henriksen genopstiller. Niels vælges uden modkandidater.  

 
 
9. Fastsættelse af næste Forbundsmøde 

Næste forbundsmøde er d. 28. marts 2026  

 
 
10. Eventuelt 

Dirigenten gør opmærksom på, at alle har mulighed for at sige, hvad de har på hjertet, men intet kan 
stemmes igennem. 
 
 
Status på DGI 
Der blev efterspurgt en status og afklaring i forhold til DGI. Hertil svarede Morten Hom-Nielsen, at 
bestyrelsen har diskuteret, om man skal tage en dialog op igen med DGI. Forholdet mellem DGI Skydning 
og Skydning Danmark er blevet dårligere efter, at DGI Skydning har fået ny formand. Dette har givet nogle 
udfordringer. Det påpeges, at DIF måske kan hjælpe i processen med at komme i dialog med DGI 
Skydning. 
 
 
Pressedækning 

Der blev kommenteret på Bueskydning Danmarks pressedækning. Pressedækningen er ikke tilstrækkeligt, 
når det kun kommer på FaceBook, da det ikke kommer ud til offentligheden. Yderligere blev der spurgt 
ind til om Bueskydning Danmark gør noget ift. sponsorater og pressedækning, så landsholdsskytterne kan 
få finansieret deres mange udgifter? Opfordring til Bueskydning Danmark om at opsøge midler. 
 
 
120 sek. til 90 sek.? 

Det opleves at være problematisk for danske skytter, som skal deltage i indendørs internationale stævner 
i forhold til id. I Danmark har skytterne nemlig 120 sekunder til at skyde, mens det internationalt er 90 
sekunder. Det er især problematisk for skytter, som ikke er vant til at deltage i internationale stævner, da 
de kan føle sig tidspresset. Dette vil Morten Holm-Nielsen gerne kigge nærmere på.  Dog nævner flere 
foreninger, at de allerede kører med de 90 sekunder til deres egne stævner. 
 
 
Dokumenter til byggetilladelser 

Maria Olesen fra Gladsaxe Bueskytteklub har udarbejdet tre dokumenter, som foreninger kan bruge til at 
ansøge om byggetilladelser, hvis foreningen eksempelvis ønsker at opføre et skydeskur. De tre 
dokumenter vil efter forbundsmødet blive lagt på Bueskydning Danmarks hjemmeside. 
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Bueskydning Danmarks bestyrelse havde inviteret Christian Kierkegaard fra DIF, som er Bueskydning 

Danmarks strategikonsulent. Christian ville gerne takke alle, som var til stede samt deres arbejde i dansk 

idræt. Yderligere en tak for samarbejdet med Bueskydning Danmarks bestyrelse og administration. 

Christian vil også gerne benytte lejligheden til at nævne DIF og DGl's foreningspulje, som han anbefaler at 

gøre brug af og søge midler igennem. Foreningspuljen uddeler årligt ca. 50. mio. kr. Det skulle være meget 

nemt at søge og få op til 25.000 kr., da det er administrationen, som uddeler disse midler. Ved 

ansøgninger over 25.000 kr. skal DIF's bestyrelse behandle ansøgningen. 

Yderligere nævner Christian, at DIF har lanceret Trænerløftet, som han anbefaler, at trænerne og 

foreningerne vil benytte sig af. 

Afslutningsvis nævner Christian vigtigheden af, at foreningerne får indberettet korrekte medlemstal til 

CFR, da medlemstallene har en betydning for grundstøtten til Bueskydning Danmark samt en betydning 

for DIF. 

Retorikken 
Den sidste bemærkning henvender sig til retorikken. Til det menes de "trusler" fra Bueskydning Danmarks 

bestyrelse i forhold til, at de har nævnt at de vil gå af, hvis ikke budgettet stemmes igennem. De "trusler" 

har føltes ubehageligt. 

Dirigenten afrunder Forbundsmødet og takker alle for et godt møde og nedlægger sit hverv. 

Morten Holm-Nielsen takker for fremmødet og for at alle de frivillige endnu en gang har brugt en dag på 

arbejdet i Bueskydning Danmark. 

~--
Morten Holm-Nielsen, Forbundsformand Tore Vilhelmsen, Dirigent 
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